
Mariborski okrajni zastop. 
Iz mariborske okolice, mes. januarja. 

Zadnjih volitev v okrajni zastop mari
borski se je udeležila tudi s l o v e n s k a 
k m e t s k a s t r a n k a . Pridobiti si je hotela 
mandate, ki se volijo iz kmetskih občin. 
Toda večina volilcev iz kmetskih občin se 
je dala pregovoriti od meščanov in je volila 
le take može v okrajni zastop, ki so bili 



meščanom ljubi in dragi. Nemška stranka 
jim je zatrjevala svojo ljubezen do okraja 
ter obetala, da bo skrbela za njegove koristi. 
Poglejmo, kako je svojo obljubo izpolnila. 

Dne 30. decebra m. 1. je bila velika seja 
okrajnega zastopa mariborskega. Težko smo 
pričakovali te seje, kajti vedeli smo, da bo 
okrajni zastop v tej seji obesil na veliki zvon, 
kar je v letu 1901 dobrega storil za okraj 
ter z močnim glasom napovedal, kaj name
rava storiti za 1. 1902. Toda v a r a l i in 
m o t i l i smo se s svojimi velikimi p r i č a k o 
vanj i . Poročilo o seji smo preštudirali po 
nemško  narodnem «Grazer Tagblattu*, ki 
gotovo o Nemcih poroča vse, kar bi jim bilo 
le količkaj v čast in slavo. 

Kaj pa je s t o r i l okrajni zastop mari
borski v p r e t e k l e m l e tu 1901? Nape
njali smo svoje oči ter iskali in iskali, a 
našli nismo nič posebnega. Da je okrajni 
zastop dovolil različnim občinam pobirati 
višje nego 20—60% občinske doklade, to po 
našem skromnem in ponižnem mnenju pač 
ni nobena posebna zasluga. Mariborskemu 
dirkalskemu društvu je dovolil zastop 150 K 
podpore. Občina Št. Jakob v Slov. goricah 
je prosila za razdelitev občine, a okrajni za
stop tega na predlog Arnolda Damiana ni 
dovolil. Tudi to ni nič posebnega, to bi znal 
storiti vsaki okrajni zastop. 

Morda pa bo l e t o s 1902 r a z v i l 
okrajni zastop blagonosno d e l o v a n j e po 
našem mariborskem okraju? Čujte, kaj se 
je sklenilo v seji dne 30. decembra v okraj
nem zastopu. Načelnik dr. Šmiderer je na
znanil, da bo imel, kolikor se da preračuniti, 
okrajni zastop letošnje leto 172.225 K izdat
kov in 120.877 K prejemkov. Primanjkljaj 
bo torej znašal 52.048 K. In okrajni zastop 
je na to sklenil, da se bo letos pobiralo 8% 
okrajnih doklad. To je v s e , kar izvemo o 
n a č r t u okrajnega zastopa za 1. 1902. 

Kmetje mariborskega okraja so veliko 
pričakovali od novega okrajnega zastopa. 
Upali so, da se bodo mnoge slabe ceste po
pravile, da se bo skrbelo za povzdigo živino
reje, za lahko prodajanje kmetskih pridelkov 
i. t. d. A kmetje čakajo na vse to zaman. 
Edino kar dobivajo od okraja, pravzaprav od 
okrajnega šolskega sveta, to je ustanovitev 
in razširjenje novih šol. Mi opozarjamo naše 
kmetske sotrpine le na ustanovitev nepo
trebne nemške šole v Št. Ilju, ki se bo sedaj 
razširila v dvorazrednico, na razširitev nem
ške šole v Pekrah in na ustanovitev nepo
trebnih vsporednic v Karčevini. Vse te usta
novitve in razširjatve pa stanejo nas kmete 
lep d e n a r , katerega nimamo. 

Kadar bomo okoličanski kmetje zopet 
volili v okrajni zastop mariborski, hočemo 
si izvoliti može, ki bodo nam k m e t o m 
povolji, ne pa meščanom, in ki bodo vedeli 
zagovarjati pri vseh prilikah tudi naše k m e t
sko s t a l i š č e . 


